
Protokół Nr XIII/2003
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku

w dniu 27 listopada 2003r.

Sesję Rady Powiatu otworzył Przewodniczący Rady – Maciej Mularczyk
o godzinie 1200 . Przewodniczący powitał wszystkich radnych oraz pozostałych zebranych
i stwierdził, że obrady w dniu dzisiejszym będą prawomocne. W sesji uczestniczyło 19
radnych czyli Rada Powiatu obradowała w pełnym składzie.

Kolejno Przewodniczący  przedstawił zebranym proponowany w zawiadomieniach
na sesję porządek obrad w dniu dzisiejszym. Poinformował również, że przed sesję
zostały przekazane radnym autopoprawki Zarządu Powiatu do trzech projektów uchwał,
a mianowicie:
1.autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian do Statutu
   Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
2.autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu
   Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
3.autopoprawka do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/70/2003 Rady Powiatu
   w Kluczborku z dnia 28.08.2003r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków
   Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2003.
Do dodatkowych materiałów załączono również uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych
innych składników wynagrodzenia, a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania
dodatku mieszkaniowego.
Radny Wiktor Naumik wystąpił z wnioskiem, aby nie przyjmować tych autopoprawek,
ponieważ radni nie zdążyli się z nimi zapoznać.
Starosta Kluczborski powiedział, że Zarząd Powiatu może w takim trybie zgłaszać
autopoprawki do swoich projektów uchwał. Wyjaśnił również, że autopoprawka Zarządu
do projektu dotyczącego zmiany uchwały w sprawie określenia zadań do realizacji
ze środków  PFRON na 2003r. wynika głównie z faktu otrzymania dodatkowych środków
finansowych, które należy wykorzystać jeszcze w 2003r. Natomiast autopoprawki dotyczące
zmian w Statucie SPZOZ w Kluczborku wynikają ze zmiany struktury organizacyjnej zakładu
z jednoczesnym rozszerzeniem działalności medycznej SPZOZ o poradnie przyszpitalne –
laryngologiczną i neurologiczną. Zapisy w statucie pozwolą na ubieganie się o kontrakt na
wykonywanie takich usług. Autopoprawka daje również możliwość utworzenia przez SPZOZ
przychodni podstawowej opieki zdrowotnej w razie takiej konieczności.. W przypadku nie
złożenia ofert do konkursu na świadczenie usług z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej
na 2004r. do Opolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia przez
podmioty świadczące takie usługi, powiat ponosi ustawowo odpowiedzialność
za zapewnienie bezpieczeństwa zdrowotnego naszym mieszkańcom.
Radny Naumik wyraził zdanie, że proponowane przez Zarząd autopoprawki powinny być
jednak przedmiotem obrad poszczególnych komisji przed sesją i podtrzymał swój  wniosek,
aby nie przyjmować ich do porządku sesji w dniu dzisiejszym. W związku z tym
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Wiktora Naumika.
W głosowaniu uczestniczyli wszyscy radni, 4 radnych głosowało za przyjęciem wniosku
radnego, 13 było przeciw, a 2 radnych wstrzymało się. W wyniku głosowania wniosek
radnego został odrzucony.
Innych uwag do proponowanego porządku obrad nie wniesiono. W związku z powyższym
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek wraz z autopoprawkami Zarządu
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Powiatu. W drodze głosowania, 14 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 2 głosach
wstrzymujących się, Rada Powiatu przyjęła następujący porządek XIII sesji:

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne:
   a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
   b/ zatwierdzenie porządku obrad,
   c/ zatwierdzenie protokołów  z XI i XII sesji.
2.Interpelacje i zapytania radnych.
3.Podjęcie uchwał w sprawach:
  a/ wniesienia wkładów oraz objęcia akcji spółki akcyjnej pn. Powiatowe Centrum
      Zdrowia S.A. w Kluczborku,
  b/ zmian w budżecie Powiatu Kluczborskiego uchwalonego na 2003r.,
  c/ zmiany uchwały Nr XLII/316/2002 Rady Powiatu w Kluczborku
      z dnia 26.09.2002r. w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej
      Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Kluczborku,
  d/ zatwierdzenia zmian do Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
      Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
  e/ zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu
      Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
  f/ wyrażenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego
      dotyczącego przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
      Zdrowotnej Szpitala Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w Pokoju,
  g/ wyrażenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego
      dotyczącego wyłączenia ze struktury Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu
      Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Opolu Wojewódzkiej
      Specjalistycznej Przychodni Dziecięcej w Opolu w celu przekształcenia,
  h/ zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Powiatu
      Kluczborskiego po byłym pogotowiu ratunkowym,
  i/ przekazania nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Kluczborskiego
      na rzecz Skarbu Państwa,
  j/ ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki
      przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego
      i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia,
     a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania dodatku mieszkaniowego,
  k/ zmieniająca uchwałę Nr X/70/2003 Rady Powiatu w Kluczborku
      z dnia 28.08.2003r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków
      Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2003r.,
  l/ odrzucenia skargi radnego Leszka Krzyżanowskiego na Starostę Kluczborskiego
      i Sekretarza Powiatu.
 4.Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie przyspieszenia terminu
    rozpoczęcia budowy obwodnicy drogowej dla Miasta Wołczyna.  
 5.Informacja podmiotów dokonujących analizy oświadczeń majątkowych.
 6.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych.
 7.Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu.
 8.Wolne wnioski i zapytania.
 9.Zamknięcie obrad.

Kolejno przystąpiono do zatwierdzenia protokołów z ostatnich dwóch sesji
/Nr XI/2003 z dnia 16 października br. i Nr XII/2003 z dnia 19 listopada br./. Do protokołów
radni nie wnieśli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał ich przyjęcie
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pod głosowanie. Przy pełnym składzie Rady czyli w obecności 19 radnych, 17 głosami za,
przy braku głosów przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się zatwierdzono oba protokoły.

Do punktu 2 porządku obrad

Radna Irena Kielar w związku z artykułem w Nowej Trybunie Opolskiej oraz licznymi
zapytaniami ze strony lokalnej społeczności, zapytała czy będzie zapewniona opieka
medyczna mieszkańcom naszego powiatu w przyszłym roku. Wątpliwości mieszkańców
wynikają z faktu, że tylko 2% podmiotów świadczących usługi medyczne z zakresu
podstawowej opieki zdrowotnej podpisało kontrakty na wykonywanie tych usług w 2004r.
Radna uważa też, że powinno się  przekazywać mieszkańcom więcej informacji w tej kwestii.
Ponadto radna Irena Kielar podziękowała Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych
w Kluczborku za realizację jej interpelacji dotyczącej konieczności remontu chodnika wzdłuż
ul. Waryńskiego w Kluczborku.
Kolejno głos zabrał radny Adam Martyniszyn i nawiązując do bardzo złej sytuacji w służbie
zdrowia, powiedział, że nasz samorząd powinien wesprzeć w jakiś sposób działania
zmierzające do zapewnienia podstawowej opieki zdrowotnej na terenie Powiatu
Kluczborskiego. Radny zapoznał zebranych z uchwałą Komisji Zdrowia Sejmiku
Województwa Opolskiego popierającą zasadność protestu lekarzy podstawowej opieki
zdrowotnej w sprawie nie przystąpienia na warunkach określonych przez Narodowy Fundusz
Zdrowia do konkursu ofert na świadczenie usług w tym zakresie. Komisja ta wystosowała
jednocześnie pismo do Rady Ministrów, Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia oraz
wszystkich posłów RP województwa opolskiego o przyśpieszenie prac legislacyjnych
i zmianę ustawy z marca br. określającej zasady, na których NFZ ogłosił konkurs w ramach
podstawowej opieki zdrowotnej. Zawarte w tej ustawie zapisy nie były konsultowane
ze środowiskiem lekarskim i są nie do przyjęcia, gdyż narzucają dodatkowe obciążenia bez
zmiany warunków finansowych. W związku z zaistniałą sytuacją prawie wszystkie podmioty
świadczące usługi w tym zakresie podjęły decyzję o nie przystąpieniu do konkursu
na warunkach proponowanych przez NFZ. Lekarze oczekują na ustalenie pewnych zasad,
według których mogłaby funkcjonować podstawowa opieka zdrowotna. Kolejno radny
odczytał stanowisko Okręgowej Rady Lekarskiej w Opolu w sprawie przedmiotowego
konkursu na świadczenia z tego zakresu. Rada stwierdziła w swoim stanowisku, że konieczne
jest ogłoszenie nowego konkursu, ale na warunkach uzgodnionych z przedstawicielami
Porozumienia Zielonogórskiego. Rada poparła też stanowisko lekarzy podstawowej opieki
zdrowotnej, którzy nie mogąc zaakceptować zapisów konkursu, nie przystąpili do niego, ale
chcą jednak w 2004r. sprawować opiekę nad swoimi pacjentami. Zdaniem radnego Adama
Martyniszyna istnieje możliwość prawna, aby rozwiązać ten problem. Jest bowiem złożona
przez PSL poprawka do wyżej wspomnianej ustawy, umożliwiająca jej modyfikację
i aneksowanie umów na warunkach, które obecnie obowiązują. Radny stwierdził, że są
jeszcze inne prawne możliwości zmiany tej ustawy, a także dobra wola Narodowego
Funduszu Zdrowia.
Radny Adam Martyniszyn odczytał następnie oświadczenie Prezesa Naczelnej Rady
Lekarskiej w sprawie kontraktowania świadczeń zdrowotnych na 2004r. W oświadczeniu tym
Prezes Naczelnej Rady Lekarskiej wyraził swoje oburzenie postępowaniem władz NFZ,
dotyczącym kontraktowania świadczeń w 2004r. i zaapelował do władz Państwa
o natychmiastową interwencję w tej kwestii.
Radny Adam Martyniszyn w związku z powyższym zaproponował, aby Rada Powiatu
w Kluczborku również wsparła działania zmierzające do zapewnienia podstawowej opieki
zdrowotnej na terenie Powiatu Kluczborskiego w 2004r.
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Radny Wiktor Naumik zapytał czy mógłby zostać mu udostępniony zapis elektroniczny
z posiedzenia Komisji Zdrowia, które odbyło się w miesiącu październiku. Radny powiedział,
że chciałby zapis ten porównać z innym zapisem, ponieważ po zapoznaniu się z protokołem
z posiedzenia komisji stwierdził niezgodność co do przebiegu głosowania nad jednym
z jego wniosków.
Innych zapytań radni nie wnieśli.

Do punktu 3a porządku obrad

Radni zapoznali się z projektem uchwały w sprawie wniesienia wkładów oraz objęcia akcji
spółki akcyjnej, pn. Powiatowe Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku.
Radny Adam Martyniszyn zapytał dlaczego powiat poprzez podjęcie tej uchwały chce
przekazać do nowej spółki najlepszy sprzęt medyczny, będący na wyposażeniu naszego
szpitala. Radny wyraził swoje zaniepokojenie tym faktem, gdyż jego zdaniem w przyszłości
nastąpi brak kontroli nad tym sprzętem. Radny Martyniszyn uważa, że w uchwale powinien
znaleźć się zapis mówiący, że pakiet większościowy wartości akcji będzie zawsze po stronie
powiatu.
Radny Piotr Wiecha powiedział, że on z kolei nie widzi zagrożenia z tego tytułu, gdyż
powiat jest właścicielem 100% akcji spółki i Rada Powiatu będzie decydować o ich
zbywaniu. Zapis proponowany przez radnego Martyniszyna jest zdaniem radnego Wiechy
niepotrzebny.
Kolejno głos zabrał radny Wiktor Naumik i powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią
radnego Piotra Wiechy. Zapis taki można zawrzeć w statucie spółki i skorzystać z niego
w razie potrzeby. Radny zaproponował, aby wprowadzić taki zapis, że właścicielem pakietu
większościowego, niezbywalnego akcji jest powiat, ponieważ jeżeli tego zapisu nie będzie,
to zdaniem radnego może nastąpić kiedyś zbycie sprzętu niezgodnie z oczekiwaniami
społeczności lokalnej. Nowa spółka ma z założenia przynosić zysk, ale według radnego może
przynosić również straty, więc dlatego powinna być kontrola społeczna spółki. Ponadto radny
podziękował Wiceprzewodniczącemu Rady Piotrowi Grusowi za odwagę przy głosowaniu
przeciw likwidacji SPZOZ w Kluczborku, co miało miejsce na poprzedniej sesji.
Następnie, ponownie głos zabrał radny Piotr Wiecha i powtórzył, że tylko Rada Powiatu
będzie decydować o zbywaniu akcji spółki. Radny stwierdził też, że większą odwagą było
głosować za likwidacją SPZOZ, a nie przeciw niej. Radni, którzy byli przeciw, muszą o tym
pamiętać jeśli spółka będzie dobrze funkcjonować.
Skarbnik Powiatu powiedział, że projekt statutu spółki był tematem obrad Komisji Zdrowia
i Bezpieczeństwa Publicznego w miesiącu październiku br., podczas którego członkowie
komisji wnosili propozycje zmian w statucie i przyjęli jego projekt. Propozycja radnego
Naumika została wtedy w drodze głosowania odrzucona. Natomiast w dniu dzisiejszym statut
spółki nie jest przedmiotem obrad.
Kolejno głos zabrał Starosta Kluczborski i nawiązując do wypowiedzi radnego Naumika
powiedział, że nawet, gdyby został wprowadzony w statucie spółki przedmiotowy zapis
to i tak może on być kiedyś zmieniony większością głosów przez obecną lub nową Radę.
Starosta powiedział również, że nikt, nawet Zarząd Powiatu nie dokona bez zgody Rady
Powiatu zmian w spółce, będącej w100%  własnością powiatu.
Radny Wiktor Naumik powiedział, że jeśli my nie wprowadzimy tego zapisu to będzie zły
odbiór społeczny wobec naszej Rady. Następna Rada Powiatu będzie mogła ten zapis
ewentualnie wykreślić ze statutu spółki, ale wtedy ta nowa Rada będzie za to odpowiedzialna.
Kolejno głos zabrał radny Andrzej Jung i powiedział, aby jednak przyjąć zapis proponowany
przez radnego Naumika.
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Radny Władysław Zawadzki wystąpił z propozycją, aby sprawę rozstrzygnął teraz radca
prawny Starostwa Powiatowego, który uczestniczy w dzisiejszej sesji.
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radcy prawnemu, który stwierdził,
że przedmiotem obrad jest obecnie projekt uchwały, a nie statut spółki. Co do
przedmiotowego zapisu w statucie to można to zrobić, ale nic nam taki zapis nie daje,
ponieważ w przypadku zbywania akcji i tak Rada Powiatu musi podjąć stosowną uchwałę.
Radca zaproponował, aby Rada głosowała teraz nad projektem uchwały, która znajduje się
w porządku dzisiejszych obrad. Statut spółki nie jest przedmiotem obrad w dniu dzisiejszym.
Radny Adam Martyniszyn powiedział kolejno, że jeżeli nie ma przeszkody to Rada może
dzisiaj wprowadzić taki zapis. Rada Powiatu nie głosowała przecież jeszcze nad statutem
spółki. Radca prawny stwierdził ponownie, że nie jest to jednak przedmiotem obrad
dzisiejszej sesji i Rada powinna głosować tylko nad projektami uchwał, które zostały przyjęte
w porządku tej sesji.
Innych zapytań radni nie wnieśli, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyli wszyscy radni czyli 19 osób.
14 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i przy 4 głosach wstrzymujących się, Rada Powiatu
podjęła uchwałę Nr XIII/86/2003 w sprawie wniesienia wkładów oraz objęcia akcji spółki
akcyjnej, pn. Powiatowe Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku.

Do punktu 3b porządku obrad

Kolejno zebrani zapoznali się z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu
Kluczborskiego uchwalonego na 2003r. Zmiany polegają między innymi na zwiększeniu
planowanych dochodów i wydatków, wprowadzeniu zmian w wykazie zadań remontowych
realizowanych w 2003r.oraz w planie przychodów i wydatków środków specjalnych, a także
na przeniesieniu środków pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej. Do projektu radni nie
wnieśli zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt pod
głosowanie. W obecności 19 radnych, 17 radnych głosowało za przyjęciem proponowanej
uchwały, brak było głosów przeciw, a 2 radnych wstrzymało się od głosu. Rada Powiatu
podjęła więc większością głosów uchwałę Nr XIII/87/2003 w sprawie zmian w budżecie
Powiatu Kluczborskiego uchwalonego na 2003r.

Do punktu 3c porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany
uchwały Nr XLII/316/2002 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 26.09.2002r. w sprawie
udzielenia pożyczki długoterminowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki
Zdrowotnej w Kluczborku. Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że uchwała ta wynika z faktu braku
spłaty przez SPZOZ udzielonej mu przez powiat pożyczki. W związku z tym pomiędzy
Zarządem Powiatu i SPZOZ została zawarta umowa przeniesienia własności rzeczy
ruchomych należących do SPZOZ na powiat. W ten sposób wprowadzono drugie, obok
weksla, prawne zabezpieczenie udzielonej pożyczki.
Radni nie wnieśli do przedstawionego projektu zapytań, w związku z tym przystąpiono
do głosowania. W głosowaniu udział wzięło 18 radnych, z czego 15 opowiedziało się za
przyjęciem takiej uchwały, brak było głosów przeciw, a 3 radnych wstrzymało się od głosu.
Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XIII/88/2003 w sprawie zmiany uchwały
Nr XLII/316/2002 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 26.09.2002r. w sprawie udzielenia
pożyczki długoterminowej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej
w Kluczborku.
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Do punktu 3d porządku obrad

Następnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian do statutu
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku. Zmiany
proponowane przez Zarząd są konsekwencją wniosku Dyrektora SPZOZ i zostały również
zatwierdzone przez Radę Społeczną działającą przy zakładzie. Zmiany wynikają
z połączenia oddziału ginekologiczno-położniczego z pododdziałem patologii ciąży
i oddziałem noworodków oraz utworzenia stanowiska Pielęgniarki Epidemiologicznej.
Radny Adam Martyniszyn powiedział, że niedawno w naszym powiecie tworzyła się sieć
jednostek podstawowej opieki zdrowotnej, lekarze przejmowali je i inwestowali w to duże
środki finansowe. Obecnie, kiedy ogólna sytuacja w służbie zdrowia zmieniła się na gorsze,
zdaniem radnego nie wspiera się tego, co do tej pory zostało zrobione w naszym powiecie.
Kolejno radny przedstawił oświadczenie Porozumienia Zielonogórskiego w sprawie
przedstawionych przez Narodowy Fundusz Zdrowia propozycji leczenia pacjentów.
Porozumienie to jest oburzone propozycjami NFZ i uważa, że nieodpowiedzialne jest
deklarowanie, iż praktyki lekarskie mają być zastąpione opieką w domach pomocy
społecznej, oddziałach opieki terminalnej, oddziałach dla przewlekle chorych czy w innych
jednostkach lecznictwa zamkniętego. Porozumienie Zielonogórskie zaapelowało również
o nie niszczenie dorobku placówek ambulatoryjnej opieki zdrowotnej. Radny Martyniszyn
stwierdził, że ze strony naszego powiatu należy podjąć zdecydowane działania popierające
powyższe stanowisko.
Kolejno głos zabrał Starosta Kluczborski i powiedział, że tak samo jest zdeterminowany
obecną sytuacją w służbie zdrowia, ale nikt na dzień dzisiejszy nie wie co będzie dalej.
Zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie powiatowym powiat musi zapewnić opiekę
lekarską swojej populacji w takiej czy innej formie. Rada Powiatu w 1999r. wyraziła zgodę
na tworzenie POZ i Starosta nie dopuszcza myśli, żeby je teraz likwidować. Hipotetycznie
jest to jednak możliwe.
Następnie głos zabrał radny Andrzej Jung i powiedział, że nie tak dawno powiat likwidował
niektóre poradnie, między innymi laryngologiczną, neurologiczną oraz inne rzeczy, które
teraz z kolei chcemy w nowej spółce ponownie uruchamiać. Dodał też, że z niektórych opinii
wynika, że pacjenci będą mieli zapewnioną opiekę w szpitalu tylko w trybie nagłym,
natomiast w trybie normalnym szpital nie będzie jej w stanie zapewnić.
Przewodniczący Rady udzielił kolejno głos Zastępcy Dyrektora SPZOZ, który powiedział,
że dlatego chcemy na nowo tworzyć poradnie specjalistyczne, gdyż teraz przynoszą one zysk.
A nowa spółka ma prawo do wykonywania usług przez poradnie specjalistyczne.
Radny Adam Martyniszyn powiedział, że musi być ogłoszony nowy konkurs dla wszystkich
podmiotów na świadczenie usług medycznych w 2004r. Radny uważa, że warunki konkursu
narzucone przez Narodowy Fundusz Zdrowia zagrażają dalszemu funkcjonowaniu w zakresie
podstawowej opieki zdrowotnej. Nie przystąpienie do konkursu na świadczenia w 2004r.
przez  prawie wszystkich świadczeniodawców powiatu wyniknęło z niemożliwości realizacji
narzuconych przez NFZ zadań. Nieodpowiedzialne jest zdaniem radnego organizowanie
opieki medycznej w zakresie POZ w szpitalach, gdyż brak jest odpowiednich możliwości
lokalowych i kadrowych, zgodnych ze standardami określonymi w ustawie. Wszyscy
świadczeniodawcy POZ naszego powiatu są gotowi do udzielania tych świadczeń  na
dotychczasowych warunkach. Uważają jednak, że samorząd powiatowy oraz Oddział
Wojewódzki NFZ w Opolu prowadzą działania, które spowodują pogorszenie dostępności
mieszkańców Powiatu Kluczborskiego do świadczeń medycznych. Radny Adam Martyniszyn
złożył w tej sprawie na ręce Przewodniczącego Rady pisemne oświadczenie siedmiu
świadczeniodawców. /oświadczenie w załączeniu/.
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Kolejno głos zabrała Dyrektor SPZOZ w Kluczborku i oświadczyła, że SPZOZ w Kluczborku
nie złożył żadnej oferty do NFZ na prowadzenie w 2004r. działalności w ramach POZ.
Nawiązując do wypowiedzi radnego Andrzeja Junga Pani Dyrektor powiedziała, że tzw. ostre
przypadki są przyjmowane na bieżąco, bo wykonuje to pogotowie ratunkowe, natomiast
szpital musi przyjąć każdego pacjenta, który zgłosi się z jakąś dolegliwością. Nie może to
jednak robić za darmo, gdyż czas leczenia pacjentów za darmo już się skończył. Jest jednak
obowiązek przyjęcia każdego pacjenta. Wniosek o wniesienie zmian do statutu SPZOZ został
złożony po to, że jeżeli zostanie ogłoszony przez NFZ nowy konkurs to niezbędne jest
posiadanie aktualnego, jednolitego statutu. Pani Dyrektor powiedziała również, że każdy
szpital, który prowadzi działalność zabiegową powinien mieć również poradnie. Zdaniem
Pani Dyrektor, np. poradnia neurologiczna jest niezbędna w naszym powiecie.
Zastępca Dyrektora dodał, że jednym z założeń Narodowego Funduszu Zdrowia jest
założenie, aby jak najbardziej skracać leczenie szpitalne pacjenta, gdyż jest ono drogie.
Potem  pacjent powinien korzystać z opieki specjalistycznej domowej oraz opieki
pielęgniarskiej .
Innych zapytań do projektu radni nie wnieśli, w związku z tym przystąpiono do głosowania.
W obecności 18 radnych, 12 głosami za, przy 4 głosach przeciw i przy 2 głosach
wstrzymujących się, Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr  XIII/89/2003 zatwierdzając
proponowane przez Zarząd Powiatu zmiany w Statucie SPZOZ w Kluczborku.

Do punktu 3e porządku obrad

Kolejno zebrani zapoznali się z projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia jednolitego
tekstu Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku.
Projekt ten jest konsekwencją poprzedniego projektu dotyczącego zmian w statucie i został
też zatwierdzony przez Radę Społeczną. Uchwalenie jednolitego tekstu statutu jest również
wymagane przez Opolskie Centrum Zdrowia Publicznego w Opolu, które w imieniu
Wojewody prowadzi rejestr zakładów opieki zdrowotnej.
Do projektu radni nie wnieśli zapytań, w związku z tym Przewodniczący Rady poddał
go pod głosowanie. W obecności 18 radnych, 14 głosami za, przy 3 głosach przeciw
i przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XIII/90/2003 w sprawie
zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu SPZOZ w Kluczborku.

Do punktu 3f porządku obrad

Przewodniczący przedstawił następnie zebranym projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii
do projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego przekształcenia
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Reumatologiczno-
Rehabilitacyjnego w Pokoju. Celem połączenia SPZOZ Szpitala Reumatologiczno-
Rehabilitacyjnego w Pokoju i SPZOZ Wojewódzkiego Szpitala Chorób Płuc i Gruźlicy
w Kup jest wprowadzenie wspólnej administracji i obsługi logistycznej.
Do projektu radni nie wnieśli zapytań, w związku z czym poddano projekt pod głosowanie.
W obecności 18 radnych, 17 głosami za, przy braku głosów przeciw i przy 1 głosie
wstrzymującym się, Rada Powiatu podjęła kolejną uchwałę – Nr XIII/91/2003 pozytywnie
opiniując w/w projekt uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego.
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Do punktu 3g porządku obrad

Kolejno zebrani zapoznali się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu
uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego wyłączenia ze struktury
Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem
w Opolu Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Dziecięcej w Opolu w celu
przekształcenia. Wyłączenie Przychodni ze struktur Zespołu oraz przekształcenie
w niepubliczny zakład opieki zdrowotnej nastąpi w oparciu o spółkę jawną założoną przez
dotychczasowego kierownika Przychodni.
W związku z brakiem zapytań radnych do niniejszego projektu, Przewodniczący Rady poddał
projekt pod głosowanie. Głosowało 18 radnych, z czego 17 było za, brak było głosów
przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Rada Powiatu podjęła więc kolejną uchwałę –
Nr XIII/92/2003 opiniując pozytywnie projekt uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego
w powyższej sprawie.

Do punktu 3h porządku obrad

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił zebranym projekt uchwały w sprawie zbycia
nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Powiatu Kluczborskiego po byłym
pogotowiu ratunkowym. Nieruchomość ta zabudowana jest budynkiem użytkowo-
mieszkalnym oraz budynkiem użytkowo-garażowym z kotłownią. Zarząd Powiatu proponuje
w przedmiotowym projekcie, aby nieodpłatnie przekazać tę nieruchomość na rzecz Gminy
Kluczbork w zamian za umorzenie zadłużenia SPZOZ w Kluczborku z tytułu podatku
od nieruchomości wobec gminy.
Radny Adam Martyniszyn zapytał czy plac w pobliżu budynku pogotowia, na którym stoją
garaże blaszane oraz kiosk, należy do posesji jako całości. .
Sekretarz Powiatu wyjaśnił, że granica przedmiotowej działki przebiega w miejscu, gdzie
kończą się garaże blaszane. Dalej jest już inna działka.
Innych zapytań do projektu nie wniesiono. W drodze głosowania, 16 głosami za, przy braku
głosów przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się Rada Powiatu podjęła uchwałę
Nr XIII/93/2003 w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność
Powiatu Kluczborskiego po byłym pogotowiu ratunkowym.

Do punktu 3i porządku obrad

Zebrani zapoznali się kolejno z projektem uchwały w sprawie przekazania nieruchomości
stanowiącej własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz Skarbu Państwa. Projekt dotyczy
przekazania części nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem administracyjno-
usługowym będącym we władaniu Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Kluczborku.
Jest to konsekwencją nowych zapisów niektórych ustaw, które mówią, że mienie powiatu
będące we władaniu dotychczasowych powiatowych inspektoratów weterynarii, staje się
z mocy prawa mieniem Skarbu Państwa. Przekazanie nieruchomości nastąpi w drodze
bezprzetargowej, aktem notarialnym i będzie ujawnione w Księdze Wieczystej w Sądzie
Rejonowym w Kluczborku.
Do projektu radni nie wnieśli zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał
projekt pod głosowanie. Głosowało 18 radnych i 18 głosami za opowiedzieli się jednogłośnie
za przyjęciem uchwały Nr XIII/94/2003 w sprawie przekazania nieruchomości stanowiącej
własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz Skarbu Państwa.
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Do punktu 3j porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym następny projekt uchwały w sprawie
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych
innych składników wynagrodzenia, a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania
dodatku mieszkaniowego.
Radna Irena Kielar stwierdziła, że proponowany dzisiaj regulamin jest korzystniejszy
od poprzednio przyjętego przez Radę. Nadal są jednak wątpliwości ze strony nauczycieli
jak i związków zawodowych, ponieważ według nich niezgodny jest on do końca z ustawą
Karta Nauczyciela. Radna zapytała czy jeżeli Rada przyjmie dziś nowy regulamin, to zostanie
wypłacone nauczycielom z tego tytułu wyrównanie, które dotyczy według projektu okresu
wrzesień – grudzień 2003r.
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że tak będzie, gdy Rada podejmie w dniu
dzisiejszym tę uchwałę.
Radny Piotr Gruss powiedział, że po sesji chciałby się zapoznać z opiniami związków
zawodowych co do tego projektu.
Kolejno głos zabrał radny Adam Martyniszyn i powiedział, że obowiązujący do tej pory
regulamin wynagradzania nauczycieli miał przynieść przecież pewne oszczędności, a takie
wyrównanie płac nauczycielom zmniejszy jednak budżet powiatu.
Skarbnik odpowiedział, że skutek wyrównania będzie niewielki.
Innych zapytań do projektu nie wniesiono. Przewodniczący Rady poddał projekt w związku
z powyższym pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 17 radnych, z tego 11 radnych
głosowało za, 3 radnych było przeciw, a 3 wstrzymało się od głosu. Rada Powiatu podjęła
uchwałę Nr XIII/95/2003 w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli.

Do punktu 3k porządku obrad

Kolejno Przewodniczący przedstawił zebranym projekt uchwały zmieniający uchwałę
Nr X/70/2003 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 28.08.2003r. w sprawie określenia zadań
do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych
na 2003r. Projekt tej uchwały został sporządzony w wyniku otrzymania dodatkowych
środków finansowych z PFRON do wykorzystania w 2003r.oraz utworzeniem dodatkowej
pracowni w Warsztatach Terapii Zajęciowej. W związku z brakiem zainteresowania
pracodawców z terenu Powiatu Kluczborskiego na wykorzystanie środków na przystosowanie
tworzonych lub istniejących stanowisk pracy dla osób niepełnosprawnych, a dużym
zainteresowaniem dofinansowania do rehabilitacji społecznej, proponuje się ponadto
przesunięcie części środków finansowych w planie finansowym PFRON na 2003r.
Do projektu nie wniesiono zapytań i w drodze głosowania, 18 głosami za, Rada Powiatu
podjęła uchwałę Nr XIII/97/2003 zmieniającą uchwałę Nr X/70/2003 z dnia 28.08.2003r.
w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji
Osób Niepełnosprawnych w 2003r.

Do punktu 3l porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym projekt uchwały w sprawie odrzucenia skargi
radnego Leszka Krzyżanowskiego na Starostę Kluczborskiego i Sekretarza Powiatu.
Przedłożony Radzie projekt uchwały przygotowano w związku ze złożeniem przez radnego
Leszka Krzyżanowskiego skargi dotyczącej utrudniania radnemu dostępu do informacji
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publicznej. Skarga ta była tematem obrad Komisji Rewizyjnej, która po przeanalizowaniu
przedmiotowej sprawy oraz po szczegółowym zapoznaniu się z wyjaśnieniami stron, uznała
skargę radnego za bezzasadną.
Radny Leszek Krzyżanowski zabierając głos, powiedział, że nie zgadza się z tą uchwałą, gdyż
jego skarga była zasadna. Ponadto radny stwierdził, że wszystkie trzy skargi złożone w tej
kadencji na Starostę, zostały odrzucone przez Radę. Zdaniem radnego świadczy to o tym,
że Starostwo Powiatowe działa bez zarzutów, a urzędnicy są idealni. Każdy, kto zarządza
firmą popełnia przecież jakieś błędy. Radny powiedział również, że oczekiwał przeprosin
ze strony Starosty, ale niestety nie doczekał się ich.
Przewodniczący Rady stwierdził, że w Starostwie przeprowadzono wiele kontroli
i nie wykazano nieprawidłowości.
Innych zapytań radni nie wnieśli. W związku z powyższym Przewodniczący poddał projekt
uchwały pod głosowanie, w którym udział wzięło 16 radnych. Starosta Kluczborski nie
uczestniczył w głosowaniu. 13 głosami za, przy 1 głosie przeciw i przy 2 głosach
wstrzymujących się, Rada Powiatu podjęła kolejną uchwałę Nr XIII/97/2003 odrzucając
skargę radnego Leszka Krzyżanowskiego na Starostę Kluczborskiego i Sekretarza Powiatu.

Do punktu 4 porządku obrad

Zebrani zapoznali się następnie z projektem stanowiska Rady Powiatu w Kluczborku
w sprawie przyspieszenia terminu rozpoczęcia budowy obwodnicy drogowej dla miasta
Wołczyna. Konieczność wykonania obwodnicy podyktowana jest wzmożonym ruchem
pojazdów samochodowych przez centrum miasta – strefę zabytkową miasta, wąskimi ulicami,
wśród gęstej zabudowy. Wzmożony ruch pojazdów powoduje ciągłe pogarszanie się stanu
nawierzchni drogi oraz urządzeń technicznych zlokalizowanych w jezdni, a także uszkodzenia
budynków oraz pogorszenie stanu środowiska w mieście.
Do stanowiska nie wniesiono uwag i w drodze głosowania, 17 głosami za, Rada Powiatu
jednogłośnie przyjęła stanowisko w sprawie przyspieszenia terminu rozpoczęcia budowy
obwodnicy drogowej dla miasta Wołczyna.

Do punktu 5 porządku obrad

Kolejnym punktem obrad były informacje podmiotów dokonujących analizy oświadczeń
majątkowych za 2002r. radnych, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób
wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty Kluczborskiego. W materiałach
dostarczonych radnym znajduje się informacja Wojewody Opolskiego, Przewodniczącego
Rady Powiatu w Kluczborku, Starosty Kluczborskiego, a także Naczelnika Urzędu
Skarbowego w Kluczborku i Naczelnika Urzędu Skarbowego w Namysłowie.
Do przedstawionych informacji radni nie wnieśli zapytań. W drodze głosowania, w obecności
18 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie, 18 głosami za, przyjęła informacje dotyczące
oświadczeń majątkowych za 2002r.

Do punktu 6 porządku obrad

Na zapytanie radnej Ireny Kielar i radnego Adama Martyniszyna dotyczące zapewnienia
opieki medycznej mieszkańcom naszego powiatu w 2004r., Starosta odpowiedział, że na
dzień dzisiejszy nie potrafi rozwiać wątpliwości radnych w tej kwestii i trzeba czekać jakie
zostaną podjęte decyzje. Starosta powiedział, że bardzo chciałby, aby Narodowy Fundusz
Zdrowia jak najszybciej podpisał z lekarzami podstawowej opieki zdrowotnej kontrakty
na wykonywanie świadczeń w 2004r.
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Kolejno głos zabrał radny Adam Martyniszyn i zaproponował, aby Rada Powiatu
w Kluczborku podjęła stanowisko, że oczekuje rozwiązania problemu podstawowej opieki
zdrowotnej w naszym powiecie, jak i w całym województwie. Rada Powiatu chce również,
aby doszło do porozumienia w tym względzie pomiędzy lekarzami i NFZ. Radny Adam
Martyniszyn zobowiązał się do przedłożenia w Biurze Rady pisemnego stanowiska.
Przewodniczący Rady podsumował, że na pewno jest taka wola Rady, więc po otrzymaniu
stanowiska przekaże go między innymi do Prezesa Rady Ministrów, Ministra Zdrowia,
Prezesa NFZ oraz Dyrektora Oddziału Wojewódzkiego NFZ w Opolu, a także Posłów
i Senatorów RP Opolszczyzny.
Na zapytanie radnego Wiktora Naumika Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radny może
 zapoznać się w Biurze Rady z zapisem elektronicznym z posiedzenia Komisji Zdrowia.

Do punktu 7 porządku obrad

Kolejno radni zajęli się sprawozdaniem z działalności Zarządu Powiatu za okres
od 07.10.2003r. do 27.10.2003r. Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań, w związku
z czym Przewodniczący Rady poddał je pod głosowanie. W obecności 17 radnych,
15 głosami za, przy braku głosów przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się, Rada Powiatu
przyjęła sprawozdanie z działalności Zarządu w w/w okresie sprawozdawczym.   

Do punktu 8 porządku obrad

Radny Piotr Wiecha zapytał Panią Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy w Kluczborku,
czy pracodawca, który zatrudnia u siebie nową osobę na umowę o dzieło lub zlecenie,
ma obowiązek zgłoszenia tego faktu w urzędzie pracy.
Kierownik Urzędu Pracy wyjaśniła, że każdy pracodawca ma obowiązek złożenia informacji
o wolnych miejscach pracy w swoim zakładzie. Jeżeli tego nie zrobi, to powinien taką
informację przekazać do urzędu w momencie zatrudnienia nowej osoby. Powiatowy Urząd
Pracy nie ma jednak prawa kontroli zakładów pod tym kątem, prawo takie ma kontrola
legalności zatrudnienia. Dopiero na jej zapytanie, PUP ma obowiązek udzielić informacji,
czy dana osoba jest w urzędzie zarejestrowana.
Radny Piotr Wiecha powiedział, że miała jednak miejsce taka sytuacja, że przeprowadzający
w firmie kontrolę zarzucił nieprawidłowość dotyczącą nie poinformowania urzędu pracy
o zatrudnieniu w firmie osoby na w/w warunkach.
Radny Wiktor Naumik zapytał, czy prawdą jest, że szykują się jakieś zmiany w zatrudnieniu
pracowników szpitala w Kluczborku.
Dyrektor SPZOZ wyraziła swoje zdziwienie, że radny zadał takie pytanie. Wiadomo przecież
od dawna, że jest to konieczne, zmiany zatrudnienia dotyczą zarówno personelu wyższego,
jak i średniego oraz najniższego.
Kolejno głos zabrał radny Leszek Krzyżanowski i podziękował Pani Dyrektor SPZOZ
za udzielenie pisemnej odpowiedzi na zapytanie radnego z poprzedniej sesji.
Radny Adam Martyniszyn zapytał czy planowane zmniejszenie zatrudnienia lekarzy w nowej
spółce zapewni prawidłową opiekę medyczną naszym mieszkańcom.
Zastępca Dyrektora SPZOZ zapewnił radnego, że nie ma takich obaw, ponieważ w razie
potrzeby można zwiększyć ilość zatrudnionych w szpitalu lekarzy.
Radny Martyniszyn nie był jednak usatysfakcjonowany tą odpowiedzią.
Kolejno radny Wiktor Naumik zapytał, jakie zabiegi będą wykonywane na tzw. oddziale
chirurgii jednego dnia. Dyrektor SPZOZ wyjaśniła, że zabiegi będą planowane w zależności
od potrzeb pacjentów.
Innych zapytań radni nie wnosili.
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Do punktu 9 porządku obrad

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący Rady Powiatu w Kluczborku
podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady o godz. 1420.
Na tym protokół zakończono.

     Protokołowała:

Katarzyna Stanisławska

 


